
Częstochowa, 11.01.2024 

Katarzyna Jastrzębska 

Radna Miasta Częstochowy 

 

Szanowny Pan 

Krzysztof Matyjaszczyk 

Prezydent Miasta Częstochowy 

 

 

Interpelacja nr 2/24 

 

Dotyczy: usuwania jemioły z drzew 

 

  Okres bezlistny drzew uwidocznił w bardzo wielu miejscach Częstochowy 

problem porażenia ich przez jemiołę. Bardzo często wycinka drzew w naszym 

mieście jest argumentowana ich złym stanem zdrowia. W większości przypadków 

wycinek można było uniknąć gdyby drzewa były odpowiednio pielęgnowane.  

Jako konkretną przyczynę chorób i złego stanu drzew, kierowanych do wycinki 

lub drastycznych cięć, podaje się często występowanie półpasożyta jakim jest 

jemioła. Taka sytuacja miała miejsce np. w przypadku pomników przyrody                         

w Parku Narutowicza. Dwa klony srebrzyste, które zostały wskazane                                    

do radykalnych cięć pielęgnacyjnych, zostały osłabione i zniszczone głównie                    

z powodu porastającej je od lat jemioły.  

 Sezon zimowy szczególnie wyraźnie obrazuje skalę tego problemu. Bardzo 

wiele okazałych drzew jest zaatakowanych przez półpasożyta, który pobiera                        

z nich wodę wraz z solami mineralnymi. Szkodliwe działanie jemioły na drzewa 

może być jeszcze bardziej spotęgowane w trakcie trwania letnich upałów i suszy. 

Wystarczy kilka lat żerowania półpasożyta aby doprowadzić do częściowego 

obumarcia drzewa.  

W związku z powyższym proszę o odpowiedź na poniższe pytania: 

 

1. Czy i w jaki sposób monitorowana jest w Częstochowie skala porażenia 

drzew jemiołą? 

2. Na ilu drzewach w ostatnich trzech latach prowadzono pielęgnację pod 

kątem usuwania jemioły? 

3. Kiedy zostaną przeprowadzone zabiegi usuwania jemioły                                                 

z częstochowskich drzew? 

4. W jaki sposób mieszkańcy mogą zgłaszać potrzebę usunięcia jemioły                                

z konkretnych drzew? 

 

Z poważaniem  

Katarzyna Jastrzębska



 


